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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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31. августа 2023.

На 38. седници Скупштине гра-
да Прокупља одржаној у августу 
месецу, одборници су усвојили 
низ значајних Предлога у циљу 
бољих услова живота и рада гра-
ђана Прокупља.

Говорећи о Предлогу Одлуке о 
отуђењу неизграђеног градског 
граћевинског земљишта у јавној 
својини Града Прокупља градона-
челник Милан Аранђеловић је ре-
као да ће се на поменутој локацији, 
која ће бити уступљена инвестито-
ру градити „Стоп-шоп центар“ на 
отвореном, који ће заједно са но-
вом зеленом пијацом и трговином 
„Лидл“ који су у близини, предста-
вљати један од савремених тржних 
центара у овом делу Србије, по 
угледу на велике градове.

– Стоп-шоп центар простираће 
се на нешто више од 100.000 ква-
дратних метара и у његовом са-
ставу ће бити много трговина свих 
произвођача и светских брендова, 
тако да ће грађани Прокупља, а и 
околних места, убудуће ту моћи да 
се снабдевају и неће морати више да 
одлазе у друге велике градове, Ниш, 
Крушевац и Београд како би нешто 
квалитетно купили, рекао је градо-
начелник Милан Аранђеловић.

Он је додао да ће „Стоп-шоп” 
цен тар у Прокупљу бити изграђен 
у најкраћем могућем року, као и да 
је планирано да завршетак градње 
буде за неких годину и по дана.

Скупштина је усвојила Одлуку о 
упућивању Предлога Влади Репу-
блике Србије о преносу земљишта 
из јавне својине Републике Србије 
у јавну својину Града Прокупља. 
Ради се о проширењу и изградњи 
паркинг простора код прокупач-
ког Дома здравља за потребе новог 
Здравственог центра у изградњи.

Такође је усвојена и Одлука о 
продаји пословног простора у 
својини Града Прокупља у коме је 
градска Апотека, како је речено за 
износ од 32 милиона динара.

Одборници су дали сагласност 
и на ценовник услуга предузећима 
која на основу Уговора са Градом 
Прокупљем на нашој територији 
врше отклањање последица на 
инфраструктури од елементарних 
непогода.

Образлажући ову Одлуку градо-
начелник Прокупља је објаснио да 
се ради о расту цена материјала и 
услуга на тржишту и да је потреб-
но да и цене услуге тих предузећа 
буду усклађене са тим како не би 
дошло до раскидања досадашње 
добре пословне сарадње тих пре-
дузећа и Града Прокупља.

На дневном реду Скупштине 
нашао се и Програм подршке и 
спровођења пољопривредне поли-
тике и политике руралног развоја 
града Прокупља за 2023. године.

У вези са тим одборницима се 
обратио члан Градског већа за-
душен за пољопривреду Дејан 
Тонић рекавши да овогодишњи 
буџет Града Прокупља намењен 
пољопривреди износи 12,5 мили-
она и да је идентичан прошлого-
дишњем. Такође је нагласио да је 
тај буџет максимално искоришћен 
и прошле, као и да ће то бити слу-
чај и ове године, што је за похвалу. 
Такође је рекао да ће се 23. септем-
бра ове године на територији Града 
Прокупља одржати традиционал-
ни Михољски сусрети села и по-
звао све пољопривреднике да се 
учествују у тој манигестацији. На-
гласивши добру сарадњу са Мини-
старством за пољопривреду Репу-
блике Србије, Тонић се похвалио и 
одличним резултатом прокупачке 
екипе на сеоским спортским игра-
ма која се пласирала на републич-
ко такмичење које ће се одржати 
од 1. до 3. септембра у Пожаревцу.

На овој седници разговарало се 
и о Предлогу који је дошао Скуп-
штини града да се купе уџбеници 
за ученике основних и средњих 
школа у Прокупљу. Говорећи о 
овоме градоначелник Прокупља 
Милан Аранђеловић је рекао да је 

предлог на месту и да нико нема 
ништа против тога али да је дошао 
касно и да таковој једној скуп-
штинској Одлуци мора да пред-
ходи законска процедура за коју је 
потребно више месеци. Такође је 
навео да то подразумева пре свега 
и процену потребних средстава 
која би по слободној процени из-
носила више од 80 милиона дина-
ра што би представљало огромну 
ставку за прокупачки буџет.

Градоначелник Аранђеловић је 
у вези са тим истакао да је Град 
Прокупље у складу са својим мо-

гућностима увек помагао школ-
ској деци и да су сваке године 
издвајана средства за куповину 
бесплатних уџбеника ученицима 
првог разреда основних школа, 
као и за школске ранце и прибор.

Скупштина је разрешила ду-
жности досадашњег в.д. дирек-
тора Јавног комуналног предузе-
ћа „Градски водовод” Прокупље 
Сашу Стошића, а за новог в.д. ди-
ректора тог предузећа именовала 
Радмилу Пешић дипломираног 
инжењера машинства.

М.М.

5. септембра 2023.

Грађани Прокупља од 15. сеп-
тембра до 15. октобра 2023. године 
у згради Градске управе у канце-
ларији број 14 и 37 могу да се при-
јаве за привремено прикључење 
нелегално изграђених објеката на 
комуналну инфраструктуру.

Ова акција реализује се у скла-
ду са Упутством за грађане за при-
времено прикључење нелегално 
изграђених објеката на комунал-
ну инфраструктуру које је на свом 
сајту објавило Министарство гра-
ђевинарства, саобраћаја и инфра-
структуре.

Пријава ће трајати 30 дана, до 15. 
октобра, а продужења рока неће 
бити, а Упутство се може преузети 
на сајту Минстарства (линк адре-
са: https://njnjnj.mgsi.gov.rs/sites/
default/files/uputstvo_0.pdf) ili na 
sajtu Grada Prokuplja (link adresa: 
https://prokuplje.org.rs/uputsvo-za-
privremeno-prikljucenje-nelegalno-

izgrađenih-objekata-na-komunalnu-
infrastrukturu/).

Позивају се сви који живе у не-
легално изграђеним објектима да 
се информишу путем Упутства, 
припреме потребну документа-
цију и пријаве се за прикључење 
на струју, воду или канализацију.

М.М.

Нà¼àктуелни¼е теме нà дневном реду Скупштине грàдà Прокупšà

Власници нелегално изгра�ених об¼еката треба да се прикšуче на комуналну инфраструктуру

У првом плану изградња објеката  
и модернизација 

Упутство за привремено прикључење 
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

9. августа 2023.

У Прокупљу је данас потписан 
уговор са извођачима радова на 
реконструкцији раскрснице улице 
Вељка Влаховића, Копаоничке, 
Кајмакчаланске и приступне са о-
браћајнице у близини зелене пи-
јаце и изградњи уличне расвете на 
тој локацији.

Како је изјавио заменик градона-
челника Прокупља Мирослав 
Антовић, укупна вредност радо-
ва је 15.313.274 динара. За ту на-
ме ну Министарство привреде 
одобрило је 12.761.070 динара, док 
Град Прокупље у овом пројекту 
учествује са износом од 2.552.214 
динара.

Што се тиче електричних радо-
ва, предвиђено је постављање 
расвете са металним стубовима 
и лед светиљкама од 100 вати, 
као и три рефлектора дуж улице 
од Лидла до зелене пијаце. Про-
јектом су сагледане улице у пу-
ном профилу, регулација атмос-
ферских вода, као и асфалтирање 
раскрснице, што ће посебно зна ч-
ити за становнике овог дела гра-
да, који ће брже и безбедније до-
лазити до пијаце.              

1.септембар 2023.

Град Прокупље ће и ове године, у 
сарадњи са Министарством енер-
ге тике Владе Републике Србије, 
реализовати пројекат енергетске 
ефикасности, захваљујући којем 
је и прошле године велики број 
Прокупчана, заменио столарију 
на својим кућама и становима.

– Уговор је потписан, од Мини-
стар ства енергетике смо добили 
шест милиона динара, а и ми 

ће  мо исто толико издвојити за 
реализацију пројекта енергетске 
ефикасности. Подршка државе и 
локалних самоуправа, даје могућ-
ност грађанима да издвоје мање 
новца за мере, као што су замена 
столарије у становима и кућама, 
побољшање зидова и крова, уг-
рад ња ефикаснијих котлова или 
уградња соларних панела, са ко-
јима ће смањити трошкове за по-
трошњу енергије, истакао је за-
меник градоначелника Проку пља 

Мирослав Антовић и додао да 
ће ове мере допринети здравијој 
животној средини и већој енерге-
тској независности.

Ово је већ друга година за редом 
како Град Прокупље успешно 
спроводи овај пројекат, због чега 
је добио похвалу Министарства 
рударства и енергетике, јер је у 
односу на број становника, нај-
већи број мера енергетске ефи-
касности  реализовано баш у на-
шем граду.

Нови конкурс расписан је за 
привред нике који се баве прои-
звод њом, услугама и радовима на 
енергетској санацији стамбених 
објеката а након тога ће бити 
расписан и јавни позив за грађане.

Све информације око конкурса 
грађани могу добити у згради 
Град ске управе Прокупља, канце-
ларија број 5 и на званичном сајту 
Града Прокупља..

A К Т У Е Л Н О

Почели радови на реконструкцији раскрснице  
и приступне саобраћајнице код зелене пијаце

Град Прокупље наставља са мерама енергетске 
ефикасности

22. августа 2023.

У оквиру пружања услуга си-
сте   матског праћења квалитета 
амбијенталног ваздуха на те ри-
торији града Прокупље, стру ч на 
екипа Института за јавно здра-
вље Ниш извршила је узо р ко-
вање и лабораторијско испити-
вање амбијенталног ваздуха у 
периоду од 01.07. – 31.07.2023. 
го дине, саопштили су из локлане 
самоуправе у Прокупљу. Како 
су навели да би се утврдио ква-
литет ваздуха контролисани су 
по  казатељи загађења, присуство 
чађи, сумпордиоксида и азот дио-
ксида на фиксном мерном ме сту 
који су мерени свакодневно 24 
сата, на два места у Прокупљу, код 

Дома културе „Радивој Увалић – 
Бата“ улица Косте Војиновића 
и код Дечијег вртића „Бајка“ у 
улици Вељка Миланковића 43.

Узорковање амбијенталног ваз-
духа и лабораторијско испитивање 
вршено је акредитованим мето-
дама, а резултати испитивања 
ту  мачени су у складу са Законом 
о заштити и Уредбом о условима 
за мониторинг и захтевима ква-
литета ваздуха.

Провера квалитета мерења, на-
чин обраде и приказа резултата 
и оцена њихове поузданости и 
веродостојности, спровођено је 
према прописаним методама ме-
рења и захтевима стандарда СРПС 
ИСО/ИЕЦ 17025:2017. Према тим 
захтевима и Уредби о условима 

за мониторинг и захтевима ква-
ли тета, за период узорковања 
24 часа, гранична вредност за 
сум пор диоксид износи 125 мг/
м3. За исти период узорковања, 
максимално дозвољена вредност 
за чађ је 50 мг/м3. Гранична вред-
ност за азот диоксид је 85 мг/м3 за 
период узорковања 24 часа.

На основу резултата испитивања 
квалитета амбијенталног ваздуха 
на територији града Прокупља 
у јулу 2023. концентрација ча ђи 
на мерним местима Дом кул туре 
„Радивој Увалић – Бата“ и Дечји 
вртић „Бајка“ нижа од макси-
мално дозвољене вредности, кон-
центрације сумпордиоксида на 
истим мерним местима су ниже 
од граничне вредности, као и 

концентрације азот диоксида које су 
биле ниже од граничне вредности.

Све измерене концентрације 
чађи, сумпордиоксида и азот 
ди о ксида на оба мерна места у 
Прокупљу у јулу 2023. године 
одго  варају захтевима Уредбе о 
ус ловима за мониторинг и захте-
вима квалитета ваздуха.

Како су саопштили из локалне 
самоуправе у току је припрема 
меморандума о сарадњи у области 
аутоматског моторинга квалитета 
ваздуха са Агенцијом за заштиту 
животне средине и постављања 
аутоматске станице за вршење 
квалитета ваздуха које ће убудуће 
свакодневно вршити испитивање 
чистоће ваздуха у Прокупљу.

                       М.М.

На основу стручне провере квалитета 

Прокупчани у јулу месецу дисали чист ваздух
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

A K T У Е Л Н О

10. август 2023.

У оквиру уређења путне инфра-
структуре у прокупачким селима, 
асфалт је стигао и у селу Пашинац, 
у дужини од 600 метара.

Ради се о некатегорисаном путу 
ширине 3,5 метара који је по први 
пут асфалтиран и од великог је 
значаја јер води према главном 
пу ту на овом подручју.

Задовољни мештани су изра-
зили захвалност локалној само-

управи што је испунила обе-
ћа ње и издвојила средства за 
њи хов пут, јер им уређена пут на 
инфраструктура итекако олак-
шава живот и рад на селу.

Град Прокупље ће по утврђеном 
плану наставити са асфалтирањем 
путева, како у граду, тако и на сео-
ском подручју, у циљу побољ шања 
живота свих грађана.            

 Љ.М.

17. септембра 2023.

У Доњој Стражави завршени су 
радови на реконструкцији школе, 
која је издвојено одељење ОШ ,,9.
октобар“ у Прокупљу.

Како је изјавио члан Градског 
већа за образовање, Небојша Ра -
денковић, у оквиру радова из-
вршена је реконструкција кров а 
и постављени су олуци, чи ме је 
решен проблем одвода атсмо-
сферских вода.

– Реконструкцијом дела крова и 
постављањем олука на школској 

згради у Доњој Стражави, обез-
беђени су квалитетнији услови за 
рад запослених и боравак ђака, 
јер школа од свог постојања па до 
данас никада није имала олуке. 
Локална самоуправа је издвојила 
средства за поменуте радове чија 
је вредност око 450.000 динара, 
казао је Раденковић и додао да 
Град Прокупље наставља са уре-
ђењем школских зграда и у другим 
селима, како би сви ученици, 
како у граду, тако и на сеоском 
подручју, имали подједнако добре 
услове за школовање.             Љ.М.

15. септембра 2023.

Дугогодишњи проблем водо-
снабдевања у селима Баце, Калу-
дра, Плочник и Туларе, решен је 
захваљујући локалној самоуправи 
која је издвојила средства за на-
бавку нове црпне пумпе за во-
досистем са којег се здравом пи-
јаћом водом снабдева ово сео ско 

подручје. За ту намену из бу џета 
Града Прокупље издвојено је 
170.000 динара.

Било је много нагомиланих 
проблема, а морало је да се кре  -
не од измирења дугова Еле ктро-
дистрибуцији. Локална само-
упра ва је измирила дуг за струју, 
из двојила средства за набав ку 
нове пумпе и проблем је решен.

Срећни због решавања горућег 
проблема, окупљени око пумпне 
станице, сваког момента очекују 
да здрава, пијаћа вода са овог во-
досистема стигне до њихових 
домаћинстава. Како кажу, во да је 
најважнија за основне жи вотне 
потребе, за рад на селу, за одр  -
жавање живота и пољо прив ред них 
поседа од којих људи овде живе.

Град Прокупље посебну пажњу 
посвећује побољшању услова жи-
вота својих грађана, како у граду, 
тако и на сеоском подручју. Да је 
тако, говоре и мештани који су 
данас дочекали уредно водоснаб
девање.                               

Љ.М.

1. септембар 2023.

У селу Здравињу завршени су 
радови на уређењу пута у дужини 
од 800 метара, а поред комплетног 
уређења, изграђено је и 40 метара 
новог пута.

На овој деоници са обе стране 
је уклоњено растиње, извршено 
поравнање пута, што житељима 
овог сеоског подручја много зна-
чи. Поправљени пут село Здра-
виње спаја са околним селима, 
љу ди том деоницом свакодневно 
пролазе, тако да ће сада много 
брже и безбеднији бити омогућено 
кретање пешака и возила. 

Мештани Здравиња су изразили 

задовољство због новог пута и 
уређења постојећег, као и захвал-
ност локалној самоуправи што је 
решила њихов велики проблем.

У радовима на уређењу пута 
учествовала је и Војска Србије, 
која је помогла у извођењу инже-
ње рских радова, а резултат доб-
ре сарадње Војске и локалне са-
моупра ве је и тако брз заврше так 
планираних радова.

Град Прокупље се овом прили-
ком захваљује Војсци Ср бије на 
помоћи и подршци у реа лиза цији 
овог и многих других пројеката, са 
жељом и надом да се овако успешна 
сарадња настави и убу дуће.   

Љ.М.

Локална самоуправа улаже у путну инфраструктуру

За боšе услове школоваœа у издво¼еним одеšеœима

Локална самоуправа решила дугогодишœи проблем водоснабдеваœа у Бацу, Калудри, Плочнику и Тулару

Асфалтиран пут у селу Пашинац

Нова улагања на школској згради у Доњој Стражави

Нова црпна пумпа и уредно водоснабдевање

Завршени радови на санацији пута у Здравињу
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

A K T У Е Л Н О

8. септембар 2023.

Нова школска година у свим 
основним и средњим школама у 
Прокупљу почела је уз појачано 
присуство полицајаца који бри-
ну о безбедности ученика и за-
послених.

Тим поводом, начелник Поли-
цијске управе Прокупље Не над 
Каличанин и заменик градо на-
челника Прокупља Мирослав 
Антовић, посетили су Основну 
школу „Никодије Стојановић 
Татко“ и Средњу медицинску 
школу „Др Алекса Савић“, како 
би се уверили да је у овим, али и у 
свим осталим школама побољшан 
квалитет безбедности, о којој 
брине велики број полицајаца.

Како је истакао начелник ПУ 
Прокупље Ненад Каличанин, пред 
почетак школске године одржан 
је састанак са представницима 
Школске управе у Нишу, на којем 
су утврђени планови обезбеђења 
школа на подручју Топличког 
округа.

– Урадили смо анализу појавних 
догађаја који могу да утичу на 
безбедност ученика и запослених 
у школама и утврдили планове 
и конкретне задатке поступања 

наших полицијских службеника. 
Они су свакодневно присутни у 
школама, поступају по утврђеном 
плану, а акценат је стављен на 
вре ме доласка у школу, за време 
трајања и након завршетка на-
ставе, рекао је Каличанин и до-
дао да полицајци свакодневно 
контактирају са запосленима у 
школи, што говори да се заједни-
чким снагама приступило овом 
важно задатку.

Осим у школама и школским 
двориштима, полицајци су сада 
више присутни и у зонама око 
школа, као би се безбедност ђака 
подигла на виши ниво и у времену 
када долазе у школу и одлазе из ње.

Заменик градоначелника Про-
ку пља Мирослав Антовић је 
овом приликом изјавио да Град 
Прокупље брине о својим сугра-
ђанима, а да посебну пажњу по-
све ћује деци и младима.

– Један од најбитнијих сегмената 
у раду локалне самоуправе је 
школство, а посебно безбедност 
ученика. Истакао бих одличну 
сарадњу локалне самоуправе и 
школа, као и чињеницу да за сада 
у школама није било никаквих 
проблема и надам се да ће уз да-
љу сарадњу са свим школама и 

Министраством унутрашњих по-
слОва, тако бити и у наредном пе-
риоду, казао је Антовић.

Приликом посете школама, 
Анто вић и Каличанин су разго-
варали са в.д. директора ОШ 
„Никодије Стојановић Татко“ 
Љу бомиром Вукићевићем и ди-
ректором Медицинске школе, 
Небојшом Лукићем. У овим, као и 
у осталим школама, шко лска година 
започела је по свим упутствима и 
смерницама Мини старства про-

свете и за сада није било никаквих 
проблема што се тиче безбедности 
ђака и запослених. Како истичу, 
осим по лицајаца, у школама су на 
де журствима ангажовани и на-
ставници и ученици, што говори о 
великој посвећености овој важној 
теми.

Љ.М.

30. августа 2023.

Свечани испраћај ругрута на 
добровољно служење војног рока 
и војностручно оспособљавање 
за резервне официре уприличен 
је у згради Градске управе у 
Прокупљу.

Свечани испраћај ругрута на 
добровољно служење војног рока 
и војностручно оспособљавање за 
резервне официре, организовано 
је данас у згради Градске управе у 
Прокупљу.

На служење војног рока у сеп-
тембарском упутном року, са 
територије Топличког округа упу-
ћено је 30 кандидата, од којих 25 на 
добровољно служење војног рока 
и 5 кандидата на војно стручно 
оспособљавање за официре.

Потпуковник Славиша Костић, 
начелник Центра Министарства 
одбране у Прокупљу, поздравио 
је будуће војнике и официре, 
као и начелника Топличког ок-
ру   га  Златана Миљковића и 
пре д ставнике локалних самоу-

пра ва Прокупља, Куршумлије, 
Блаца и Житорађе, истакавши 
да је одбрана отаџбине за наш 
народ увек представљала израз 
части и била више од обавезе, а 
да је војничка униформа дубо ко 
уткана у традицију нашег наро-
да, говори и чињеница да про-
фесионализацијом војске нису 
за творене капије касарни.

– Одласком у Војску Србије 
ви постајете војници, ваш војни 
рок трајаће шест месеци и за то 
време бићете оспособљени по 
стандардима индивидуалне и 
ко лективне обучености. Обуку 
са вама реализоваће искусни и 
врхунски професионалци, одани 
свом позиву и спремни да своја 
знања пренесу вама. Имајте 
поверења у њих. Искуства, знања, 
пријатељства и другарства која 
ћете током обуке стицати, учиниће 
вас искуснијим, и богатијим и 
омогућиће вам да се определите 
и касније станете у строј про-
фесионалаца Војске Србије, рекао 
је потпуковник Костић и додао 

да кандидати током служења вој-
ног рока остварују сва права на 
здравствено осигурање и новчана 
примања већа од 42.000 динара.

Овом приликом будућим вој-
ницима и официрима начелник 
Топличког округа Златан Миљ-
ковић пожелео је много успеха 

и поручио им да се труде да се 
на најбољи начин обуче за војне 
по зиције, јер држава Србија је 
претходних неколико година 
осавременила војну опрему и по-
стала једна од најопремљенија и 
најјача у региону.

Љ.М.

Начелник Полици¼ске управе и заменик градоначелника Прокупšа обишли школе

Из Топличког округа на во¼не обуке отишло 30 регрута

Безбедност у школама на првом месту

Свечани испраћај на добровољно служење војног 
рока и војностручно оспособљавање за официре 
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh
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28. септембра 2023.

Захваљујући донацији Ам-
ба саде Републике Пољске Гра-
ду Прокупљу, а у склопу про-
јеката који је финансиран од 
Министарства спољних послова 
Републике Пољске, данас је у 
селу Житни Поток у ОШ „Вук 
Караџић“ свечано ђацима пре-
дата на употребу комплетно 
реновирана фискултурна сала.

Салу је свечано предао амба-
садор Републике Пољске Рафал 
Перл, који је том приликом 
изразио задовољство због оства-
рене сарадње и радост што су 
сре дства у износу од 8.000 евра, 
колико је уложено у реновирање 
сале и набавку нових спортских 
справа и реквизита, на најбољи 
могући начин употребљена.

– Драго ми је да смо у сарадњи 
са Градом Прокупљем успели да 
реализујемо овај пројекат који 

ће значити много овој малој 
шко ли и ђацима овог и околних 
планинских села. Пољска и Србије 
су одувек биле две пријатељске 
земље које имају одличну сарадњу 
и разумевање, а ми смо се као зе-
мља увек залагали за улагање и 
побољшање ученичког стандарда 
и здравственог система, казао је 
на свечаности у школи у Житном 
Потоку амбасадор Републике 
Пољске у Србији Рафал Перл.

Он је истакао да је јако задо-
вољан урађеним и да сада фис-
културна сала у школској згради 
старој 140 година изгледа јако 
лепо и што је најважније омогући 
ће деци да имају часове физичког 
образовања у најбољим условима, 
а и становницима Житног Потока 
да имају прелепу салу за културно 
забавна окупљања, која им је не-
достајала.

Амбасадор Рафал Перл је иста-
као да је Република Пољска од 
ук упно девет пројеката који 

се реализују у оквиру пољске 
развојне сарадње два одобрила 
Граду Прокупљу, један је ренови-
рање фискултурне сале у Основној 
школи у селу Житни Поток, а други 
је намењена прокупачком Дому 
здравља и односи се на ди гитални 
логопедски апарат за корекцију 
говора код деце, вредан 4.000 евра.

Захваљујући се на помоћи и 
сарадњи заменик градоначелника 
Прокупља Мирослав Антовић 
је рекао да без помоћи Пољске 
амбасаде овај значајан пројекат, 
нарочито за најмлађе становнике 
планинских села која гравитирају 
ка Житном Потоку, не би мо гао да 
буде реализован. Он је из разио наду 
да је ово само почетак једне успешне 
сарадње и по желео да се та сарадња 
настави на обострано задовољство 
и у циљу продубљивања срдачних 
пријатељских односа.

Донаторима из Пољске, Ам-
ба садору Перлу захвалио је ди-

ректор школе „Вук Караџић“ у 
Житном Потоку Иван Прелић 
који је истакао да је фискултурна 
сала у тој школи, која дуго ни-
је била у функцији, потпуно 
реновирана од пода до плафона, 
да је замењена столарија и да се 
таквом салом не може похвалити 
ни нека од градска школа. Такође 
је нагласио да ће сада деца часове 
физичког образовања моћи да 
имају и током зимских месеци, 
што је веома значајно, обзиром да 
зима у том планинском подручју 
траје више од пола године.

Школу у  Житном Поток у 
похађа 100 ученика од првог 
до осмог разреда из тог и 16 
околних села, а у склопу школе 
постоји и Дом ученика у коме су 
током зимских месеци смештени 
ђаци пешаци који због снежних 
падавина и сметова не могу 
свакодневно да долазе у школу и 
након наставе се враћају својим 
кућама.

За свечано отварање спортске 
сале   ученици су припремили 
кул турно уметнички програм 
којим су одушевили госте из 
Амбасаде Пољске У програму 
су учествовале рецитаторска 

и музичка секција школе „Вук 
Караџић“ и млађа гру па фол -
клор   ног ансамбла КУД „Аб-
рашевић“ из Прокупља. Уру-
чене су и захвалнице од школе 
„Вук Караџић“ и размењени по-

клони. Захвалницу је добио и 
Град Прокупље као и члан Град-
ског већа задужен за про свету 
Небојша Раденковић, на чију 
иницијативу је на конкурс послат 
поменути пројекат.

Свечаности у школи у Житном 
Поток у прис ус твова ла је  и 
почасни конзул Амбасаде Репу-
блике Пољске у Нишу Оливера 
Синђелић.

М.М.

Донаци¼а Амбасаде Републике Поšске 

Реновирана спортска сала школе у Житном Потоку
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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К У Л Т У Р А

20. септембар 2023.

Прокупачке установе културе, 
из године у годину, добијају 
велика финансијска средства од 
министарстава Владе Републике 
Србије, за различите пројекте, који 
су од велике важности, не само за 
запослене у њима, већ и њихове 
посетиоце. За ову 2023. годину, 
укупна средства за 16 пројеката, 
која су одобрена од Министарства 
културе из носе 14.169.640 динара, 
док Министарство правде фи-
нансира један, у вредности од 
2.840.640 динара.

– Могућност да представимо 
овакве резултате свима нама чини 
велико задовољство. Оно што 
запослени раде у прокупачким 
установама културе и за то до-
бијају подршку, само показује 
колико је вредно и важно. Од 
тих 16 пројеката, колико је подр-
жало Министарство културе, 
је дан је са конкурса „Градови у 
фокусу“, а још један, 17 по реду је 
подржало Министрство правде 
(опортунитет). Надам се да ће тако 
бити и убудуће, јер још увек има 
и може много тога да се осмисли 
и успешно реализује. Захваљујем 
се министарствима, што су и овај 
пут препознали колико култура 
и оно што је чини, значи нашем 
крају, рекла је већница за културу 
Града Прокупља Милица Ерић.

Она је овом приликом истакла, 
да је Одлуком Владе Републике 
Србије, земљиште од 485 метара 
квадратних, које се налази у стро-
гом центру града, дато у влас-
ништво граду Прокупљу, а да ће 
на тој локацији бити подигнута 
нова зграда од око 1500 квадрата, 
у којој ће бити смештена Народна 
библиотека „Раде Драинац“.

– Библиотека деценијама ради 
у неадекватном простору као 
под  станар, а реализацијом овог 
пројекта то питање ће бити трајно 
решено. Подршка је стигла од 
Министарства културе, додала је 
Ерић.

За пројекат „Модернизацијом и 
иновацијама до бољег скла диштења 

и веће безбедности му зејске 
грађе“, Народном музеју Топлице, 
Mинистарство културе одобрило је 
средства у износу од 700.000 динара, 
на конкурсу за финансирање 
или суфинансирање пројеката из 
области дигитали зације културног 
наслеђа и са временог стваралаштва 
у 2023. години.

Од истог министарства за „Ар-
хеолошка истраживања комплекса 
Хисар“, одобрена средства износе 
1.500.000 динара, на конкурсу за 
финансирање и суфинансирање 
пројеката из области откривањa, 
прикупљања, истраживања, до -
ку ментовања, проучавања, вре-
д новања, заштите, очувања, 
пре д стављања, интерпретације, 
ко  ришћења и управљања архео-
лошким наслеђем у 2023. години.

– Имамо и три пројекта одо-
брена на конкурсу за финансирање 
и суфинансирање пројеката из 
области откривањa, прикупљања, 
истраживања, документовања, 
проучавања, вредновања, заш-
тите, очувања, представљања, 
ин терпретације, коришћења и 
управљања музејским наслеђем у 
2023. години, рекла је говорећи о 
подржаним пројектима директор 
Народног музеја Топлице Љиљана 
Красић.

Она је додала да је подржана и 
„Конзервација предмета из етно-
лошке збирке Народног музеја 
Топлице“ са 300.000 ди нара, као и 
„Топлица-прошлост за будућност“, 
израда извођачког пројекта нове 
сталне археолошке поставке са 
галеријским про стором, са 900.000 
динара.

– Пројекат „Бреговинско кале 
– сјај ране Византије“ подржан је 
са 420.000 динара. Пројектом је 
предвиђена изложба „Бреговинско 
кале – сјај ране Византије“, где 
би се по први пут презентовао 
покретни археолошки материјал 
са истоименог локалитета широј 
јавности, који се чува у Народном 
музеју Топлице у Прокупљу, 
нагласила је директорка Музеја 
Љиљана Красић.

Према речима директора На-

родне библиотеке „Раде Дра и-
нац“ Драгана Огњановића, Ми-
нистарство културе Републике 
Србије, подржало је у 2023. години 
6 пројеката Библиотеке, у укупном 
износу од 3.890.000 динара.

– Минис тарс тво је  с уфи-
нансирало следеће пројекте 
„Об јављивање одабраних тек-
с това Рада Драинца“ са 300.000 
динара „Нови дизајн и по дизање 
функционалности WEB сајта 
са дигиталном Библи отеком“ 
320.000 динара, „ Дра инчеви 
књижевни сусрети“ са 150.000 
динара, „Лектирићи ех ЈУ фест“ 
170.000 динара, „Су финансирање 
матичних фун к ција Библиотеке 
250.000 динара, „Израда пројектно-
техничке документације за нову 
зграду библиотеке у Прокупљу“ 
2.700.000 динара. Министарство 
културе је кроз откуп књига 
донирало Би блиотеци књиге у 
вредности од око 720.000 динара, 
навео је Огњановић.

В.д. директора Дома културе 
Предраг Славковић је овом при-
ликом рекао да је ова установа 2023. 
године, од Министарства културе 
Републике Србије, на конкурсима 
из области „Сав ременог ства-
ралаштва“, добио средства за су-
финансирање три пројекта, у из-
носу од 560.000 динара.

– То су „Ивањданска ликовна 
колонија” са 110.000 динара, Шта-
м пање два броја часописа Ток 

са 150.000 динара и Позоришна 
представа у извођењу аматера 
удружених културних центара и 
организација, која је подржана 
је са 300.000 динара. На Јавном 
конкурсу Министарства правде, 
„Додела средстава на основу 
кривичног гоњења”, Дом културе 
је на име суфинансирања пројекта 
„Набавка позоришних фотеља за 
салу Дома културе”, у овој години 
добио 2.840.640 динара, рекао је 
Славковић.

Када је реч о Историјском ар-
хиву Топлице, према речима 
директора Милана Стојановића, 
министарство је ове године 
подржало два пројекта.

– Један је из области заштите 
културног наслеђа и односи се 
на наставак активности у вези 
са заменом постојећих металних 
полица, захваљујући којима ће се 
повећати смештајни капацитети 
архива у депоима, а за ту намену 
смо од Министартсва културе 
добили 2.550.000 динара. Са 
другим пројектом смо учествовали 
на конкурсу за дигитализацију 
културног наслеђа, а средства 
у износу од 500.000 динара ће 
бити употребљена за набавку 
скенера, рекао је директор Сто-
јановић и додао да је остатак 
новца за реализацију ова два 
пројекта планиран буџетом Града 
Прокупља.

Л.С.

Одобрена средства за 17 про¼еката прокупачких установа културе

Вредна улагања

13. септембра 2023.

И ове године је, у организацији 
„Народне библиотеке „Раде Дра-
инац“, почела реализација тра-
диционалног 11. Међународни 
фестивала позоришта за децу и 
младе „Лектирићи еx yu фест“.

Отворен је стенд ап кабареом 
„Бревровизија“ свестраног позо-

ришног ствараоца, глумца, редите-
ља и писца из Београда Владимира 
Цвејића, у прокупачком Дому 
културе. Фестивал је потом на-
стављен наступом Драмског сту-
дија Гимназије, а онда су љубитељи 
позоришта уживали и у представи 
„Лов на чудовишта“, Креативног 
хаоса из Смедерева, која је оди-
грана у Културном центру Блаце.

– Тако су, у својеврсној најави 
фестивала, маја месеца већ оди-
гране представе из Јагодине, 
Бруса и Петровца на Млави. 
Остали ансамбли ће наступити 
у Прокупљу, Ку ршумлији и 
Блацу, у периоду октобар-де-
цембар, а о прецизним тер-
ми нима ћемо благовремено 
оба вестити све љубитеље позо-

ришта путем медија, истакао је 
у име организатора директор 
прокупачке Библиотеке.

Организатор „Лектирићи еx 
yu феста“ је Народна библиотека 
„Раде Драинац“, уз суфинансирање 
Министарства културе и Града 
Прокупља.                

 Л.С.

Традиционалан позоришни фестивал „Лектири�и ex yu фест“

Траје док се не заврши
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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54. „Драинчеви сусрети песника“

„Јесењи јаблан словенске сентименталности“
28. августа 2023.

Књижевна манифес тација 
,,Дра инчеви сусрети песника“, 
која се ове године одржава 54. 
пу т заредом, традиционално 
је почела на платоу уметности 
на Хисару, полагањем венаца 
пијетета на бисту великом топ-
личком и српском песнику Раду 
Драинцу. Пред љубитељима пи-
сане речи и поштоваоцима ње-
говог стваралаштва, венце су 
положили овогодишњи лауреат 
награде „Драинац“ Славoмир 
Гвозденовић, државни секретар 
у Министарству културе Мио-
драг Ивановић и заменик градо-
начелника Прокупља Мирослав 
Антовић.

Сам почетак ове манифестације 
био је резервисан за Драинчеве 
стихове, које је говорио прокупа-
чки песник Срђан Живковић, али 
и стихове овогодишњег добитника 
Славомира Гвозденовића.

Овом приликом, државни се-
кретар Ивановић, Гвозденовићу је 
уручио награду, која му је припала 
за збирку песама „Дисање на 
псеће шкрге“.

У име домаћина приликом све-
ча ности уручења награде „Дра-
инац“, госте је поздравио заменик 
градоначелника Прокупља Ми-
ро слав Антовић, рекавши да 
су „Драинчеви сусрети пес-
ника“ једна од најстаријих ма-
нифестација у Србији, а да су 
награду, која се у оквиру ње 
додељује, добила значајна пес-
ничка имена, попут Бране Пет-
ровића, Радомира Андрића, 
Гу става Крклеца, Миодрага Па-
вловића, Весне Парун, Матије 
Бећковића и многих других.

– Честитам Славомиру Гвоз-
деновићу, драго ми је да се добра 
поезија пише у српској дијаспори, 
боље речено заграничним обла-
стима и да нам из Темишвара, 
гра да Милоша Црњанског, долази 
овогодишњи добитник награде 
Драинац, као настављач традиције 
писања врхунске поезије у Банату. 
„Има сеоба, смрти нема“, написао 
је Црњански. „Драинчеви сусрети“ 
су манифестација која уважава 
српску поезију и српске писце, ма 
где они живели, а расејање српског 
народа је историјски усуд, али без 
прожимања матице и расејања, 
много тога великог и значајног 
не би настало у српској култури, 
рекао је заменик градоначелника 
Прокупља Мирослав Антовић.

После добродошлице пес-
ни цима Драинчевих сусрета, 
коју им је упутио представник 
локалне самоуправе, присутнима 

се обратио и државни секретар у 
Министарству културе Миодраг 
Ивановић.

– Данас је још један значајан 
дан за српску културу, дан када 
се одржава ова манифестација 
и када обележавамо 80 година 
од смрти писца. Ово је повод да 
се наново подсетимо једног од 
најталентованијих авангардних 
песника између два рата. У зва-

ничној посети Темишвару и 
Савезу Срба у Румунији, упознао 
сам Славoмира Гвозденовића, 
који је осим по свом књижевном 
стваралаштву, познат и по томе 
што је дуги низ година био и 
председник Савеза Срба у Ру-
мунији и 20 година посланик 

у Парламенту Румуније. Као 
велики борац за права српске 
заједнице у тој земљи, у његовом 
дугогодишњем раду, приоритет 
је био неговање чвршћих веза са 
матицом, као и добросуседских 
односа Србије и Румуније, у 

чему је имао пуно успеха и ја му 
се овом приликом захваљујем 
на томе. Министартсво културе 
ће и убудуће подржавати мани-
фестације које негују и чувају 
сећање на наше велике писце из 
ближе и даље прошлости и за-
хваљујем се људима из овог краја, 
што у континуитету, остају и 
опстају у овој важној културној 
мисији, истакао је државни се-

кретар у Министарству културе 
Миодраг Ивановић.

Традиционално, после уручења 
награде „Драинац“, беседу Дра-
инцу је казивао и овогодишњи 
добитник Славoмир Гвозденовић.

–Мало је који српски пес-
ник лепше и узбудљивије ока-

ра  ктерис ао се б е  од  Ра де т а 
Драинца „јесењи јаблан сло-
венске сентименталности“. Са-
њар, заљубљеник и верник под 
„Хипносом“, бандит или пес-
ник под бистрим „небом над 
Цејлоном“ или у „бакарној но-

ћи Полинезије“, или, прво и по-
с ледње, све до данас, песник 
наших душа, можда је под вед-
рим нале тима д унавске ко-
ша ве на београдску Москву, 
занесењачки нама пречанским 
Србима слао песничке опоруке, 
а оне су стизале и до Темишвара, 
песници немају својега јутра. 
Није га никада имао ни Драинац, 
зато нам је у Темишвару од 
песника расипника заискрила 
ватра, да распламса наше жудње 
и одржи живом веру у љубав 
и све што живот значи. Ми ту 
ватру од Драинца чувамо у више 
библиотека у Темишвару и Араду, 
на двема катедрама србистике у 
Букурешту и Темишвару и српској 
гимназији „Доситеј Обрадовић“. 
Вама, поштовани пријатељи 
хвала што сте ме Драинчевом 
наградом удостојили, доделивши 
ми од искре и вере песникове, 
са његовог Орионског сазвежђа. 
Дозволите ми да кроз четири 
стиха проговорим на крају о 
Драинчевој и „кривици“, свих 
нас, које је песник данас окупио. 
„Књига рађа књигу, рађа се чудо, 
мало, малецко, оволицно, засветли 
оволико, нагласио је добитник 
песничке нагараде „Драинац“ 
Славoмир Гвозденовић.

Говорећи о награђеној књизи, 
председник жирија проф. др 
Горан Максимовић је нагласио да 
се ради о поезији, која је настала 
као симбиоза личних доживљаја и 
колективног искуства, те да се по 
мишљењу жирија, ради о једној 
од најбољих до сада објављених 
песничких књига тог аутора.

–Поезија Гвозденовића обје-
дињује лични доживљај и ко-
лективно искуство и то се најбоље 
исказује и кроз наслов награђене 
књиге „Дисање на псеће шкрге“, 
који говори о томе да је живот 
арена, у којој се дешавају сурове 
и лепе ствари, а у судару једног 
и другог настаје између осталог 
и уметничка креација, рекао је 
Максимовић.

Додаје да је одлука жирија 
донета једногласно и подсећа да 
је на овогодишњем конкурсу за 
Драинчеву награду пристигло 45 
књига поезије, а да је трочлани 
жири најпре изабрао 10 наслова, 
а онда и ужи избор од три књи-
ге, међу којима је изабрана и на-
грађена поезија Гвозденовића.

Л.С.
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

К У Л Т У Р А

30. августа 2023.

Песници, који учествују на 
овогодишњим 54. Драинчевим 
књижевним сусретима, обра-
довали су Прокупчане већ првог 
дана ове манифестације, књи-
жевним сусретом, на коме су го-
ворили своје стихове.

Уз музичко сценски програм, 
за љубитеље писане речи, али и 
све оне који посебно воле поезију 
великог Раке Драинца, његове, 
али и своје стихове говорили су 
познати песници.

– Наступила је одлична екипа 
песника. Своје стихове казивали 
су добитник награде „Драинац“ 
Славомир Гвозденовић, Небојша 
Ла пчевић,  Пе т ар Матовић, 
Енес Халиловић, Снежана Тео-
доро пулос и Јелена Протић Пе-
тронијевић. У улози песника до-
маћина представили су се и Ивана 
Ђурковић, Саша Мило вановић, 
Љиљана Соколовић, Љубиша 

Красић, Срђан Живковић и 
Данијел Јовановић, рекао је у име 
организатора директор Народне 
библиотеке „Раде Драинац“, 
Драган Огњановић.

Ови песници су наставили 
песничко ходочашће и другог 
дана ове манифестације, славећи 
Драинца кроз његове и своје 
песме и у Куршумлији, Блацу и 
Трбуњу, где су посетили родну 
кућу овог великог песника. 

Учесници овогодишњих пес-
ничких сусрета су славили на-
шег великог Раку Драинца, и за 
тамошње поштоваоце његовог 
лика и дела, говорили његову 
поезију, али и своје стихове.

– На овом „Дану поезије“, на-
ступила је иста екипа песника 
као и у Прокупљу првог дана. 
Мисија ове манифестације је да 
славимо Драинца у данима који 
су посвећени њему, да га се се-
ћамо кроз његову поезију и о 
значају његовог дела говоримо 

младим генерацијама, који ће 
наставити нашим путем, истакао 
је у име организатора директор 
прокупачке Библиотеке Драган 
Огњановић.

Он је додао да су песници по 
први пут боравили у ре новираној 
кући Драинца у Тр буњу, коју је 
уредила Општина Блаце, путем 
конкурса „Градови у фокусу“.

Л.С.

29. септембар 2023.

Представа за младе „Казнена 
с убота“,  коју је прокупачко 
Аматерско позориште „Хранислав 
Драгутиновић“ , одиграло пре-
мијерно крајем септембра, иза-
звала је велико интересовање 
прокупачке публике свих гене-
рација. Представу је према тек-
сту Косте Пешевског, режирао 

прокупачки глумац Небојша Ми-
ленковић Јумба.

– „Казнена субота“ је представа 
која жестоко и бескомпромисно 
указује на незахвалан период 
одрастања у средњој школи, када 

млади из сваке генерације више 
допуштају окружењу и друштву 
да их дефинише ко су и шта су, 
него што то чине они сами, рекао 
је режисер представе Небојша 
Миленковић Јумба.

Шест ученика, наизглед потпуно 
различитих, са шест различитих 
животних прича, кажњени да 
једну суботу проведу у школи, 
пишући есеје на тему ко су и шта 

желе од живота, увидеће да имају 
много више заједничког него што 
су могли и да претпоставе. 

– Глумци су се одлично снашли 
на сцени и успели су да пошаљу 
поруку публици о вредностима 

које треба увек ценити. Они су 
одлично владајући сценом, на 
свој оригиналан начин, показали 
како су дошли до врло важног и 
једино могућег закључка, кога се 
треба држати и у позоришту и у 
животу. То је да није битно и не 
треба да буде, да ли си богат или 
сиромашан, да ли си популаран 
или не, већ да је пре свега и је-
дино важно, да ли си добар или 

не, умеш ли да мислиш или не, и 
да ли си човек, или нешто што ти 
је наложено да будеш, истакао је 
Миленковић.

Он је додао су сви глумци оп-
равдали његова очекивања, као 

и да о будућности прокупачког 
позоришта не треба да се брине, 
јер је она у сигурним рукама 
талентованих младих људи.

Улоге у овој представи тума-
чили су Луција Лакићевић, Ми-
лан Драмићанин, Петар Павло-
вић, Немања Тонић, Софија 
Ђор ђевић, Андреа Цакић, Пре-
драг Славковић, Марија Оки-
чић и Немања Здравковић. Сце-

нографију је урадио Милан Илић 
Трша, избор музике – Ми лан Мла-
деновић, а суфлер је била Милица 
Спасић. 

Л.С.

„Драинчеви сусрети песника“ у Топлици

Преми¼ера „Казнене суботе“ прокупачког Аматерског позоришта 

Дан поезије

Глумци одушевили публику



10 АВГУСТ – СЕПТЕМБАР 2023TOPLI^KE NOVINEJUL 2021.

Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh
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31. августа 2023.

На округлом столу „Књижев-
ност јужне Србије некад и сад“, 
који је одржан у оквиру мани-
фестације „Драинчеви сусрети 
песника“ у Народној библиотеци 
„Раде Драинац“, говорили су др 
Горан Максимовић, др Мирјана 
Бојанић Ћирковић, музејски са-
ветник Јован Младеновић и пред-
ставници Културно информацио-
ног центра „СПОНА“ из Северне 
Македоније Теодора Цветковић и 
Милош Стојковић.

Указујући на историјску и са-
времену перспективу књижевног 
живота на простору јужне Србије, 
др Горан Максимовић је рекао, да 
је из историјске перспективе по-
јам „јужне Србије“ веома сложен 
и да обухвата, не само ову дана-
шњу јужну Србију, која се налази 
у саставу Републике Србије, већ и 
просторе данашње Северне Ма-
кедоније и простор, који сеже све 
до Солуна и егејске обале, али и 
књижевна дела и стварања, где 
је практично рођена српска књи-
жевност.

– Први и најважнији сачувани 
писани документи, први трагови 
српске књижевности су настали 
на простору те македонске, егеј-
ске области. Оно што нас свакако 
интересује јесте, који су то најзна-
чајнији писци, који репрезентују 
простор јужне Јрбије у том нај-
ширем значењу и појму и свако 
је од нас дао одређени поглед на 
те писце. Идеја оваквих књижев-
них сусрета јесте да се укаже, да 
на простору јужне Србије, имамо 
писце који су рођени на том про-
стору, који су ту живели и ствара-
ли и тематизовали простор јужне 
Србије и живот људи на њему. Та-
кође имамо и оне који су дошли са 
стране и живели на том простору 
и онда су такође тематизовали 
простор и живот људи јужне Ср-
бије, али и оне који су рођени на 
простору јужне Србије и отишли 
у друге крајеве, али су писали и 
стварали са том идејом и темом 

свога завичаја, рекао је, говорећи 
на тему „Књижевност јужне Ср-
бије некад и сад“, др Горан Мак-
симовић.

Он је навео да је на пример Бра-
нисалв Нушић један од писаца 
који води порекло са простора 
јужне Србије и да је један знача-
јан део свога дела, посветио тим 
просторима, кроз путописе, кроз 
књижевност и читав низ других 
дела.

– Стеван Сремац је дошао на 
просторе јужне Србије, односно 
у Ниш и написао је једну од нај-
бољих проза посвећених животу 
јужне Србије. Бора Станковић је 
рођен у Врању и аутентично је 
приказао живот Врања и јужне 
Србије, као неко ко је рођен на 
том простору и том дијалекту. 

Бранко Миљковић је један од тих 
песника XX века, који је такође 
рођен на просторима јужне Срби-
је и који је читав тај простор пре-
нео у неоромантичарску, односно 
метафизичку песничку димензију. 
Анђелко Крстић рођен у околини 
Охрида, али је такође писац, који 
је представио јужну Србију у оном 
најрепрезентативнијем погледу. 
Према томе простор јужне Србије 
је, као један од региона, на којима 

кроз историју живи српски народ, 
по свим књижевним и стваралач-
ким делима, равноправан са оста-
лим српским просторима и пред-
ставља темељ српске духовности, 
књижевности, културе, у ових 
десет векова постојања, истакао 
је др Максимовић.

Позивајући се на истраживања 
Јована Цвијића, Мирјана Боја-
нић Ћирковић је појаснила да се 
наведени географски и друштве-
но-културни простор простирао 
на југу и југоистоку до Скопља, за-
хватајући области од Кратова пре-
ко Овчег Поља, па преко Вардара.

– Као књижевно истроријски 
појам, књижевност Старе Србије 
обухвата дела писаца, који су ства-
рали, вођени мисијом афирмације 
и очувања своје културе, језика и 

историје у том мултинационалном 
и мултиконфесионалном просто-
ру, рекла је Бојанић Ћирковић.

Она је је говорила и о сусретима 
тројице писаца простора Старе 
Србије, Григорија Божовића и Рада 
Драинца у Скопљу, описаном у 
Драинчевим путописима о јужној 
Србији, и Божовића са Анђелком 
Крстићем, исприповеданом у тек-
сту „Код Чокалијскога бардаˮ, са 
циљем илустровања узајамног 

поштовања ових великих писаца 
и истицања њихове уједињености, 
у одређеним друштвеним и књи-
жевним погледима.

Она је највише пажње посвети-
ла делу Анђелка Крстића, „учите-
ља из Дримколаˮ, који је за собом 
оставио значајна сведочанства о 
духовном и културном простору 
Старе Србије, нарочито области 
данашње Северне Македоније, 
али и забележио важне историјске 
чињенице у свом мемоарско-ауто-
биографском делу „Наши прециˮ, 
штампаном тек 2000. године под 
називом „Сећањаˮ.

Поред кратког увода у живот 
и рад овог писца (рођен је 1871. 
године у Лабуништу код Стру-
ге, оставио је вредна књижевна 
дела – роман „Трајанˮ, приповет-
ке „Печалбарова женаˮ, „Вечито 
дужниˮ, „Отмицаˮ и др.), Боја-
нић Ћирковић је указала на бор-
бу Анђелка Крстића за отварање 
српских школа у Дримколу, која 
је за последицу имала затварање 
писца у битољску тамницу, али и 
на печалбарство као начин живо-
та тамошњег живља. Пажњу је по-
светила и проблему цензурисања 
романа „Трајанˮ, истакавши да су 
приређивачи овог романа, након 
Крстићеве смрти, избацивали 
„неподобнеˮ делове текста у вези 
са језичким, културним и дру-
штвеним ставовима приповедача 
дела (и шире, самог писца).

На овом округлом столу, чија 
је тема била „Књижевност јужне 
Србије некад и сад“, указано је и 
на допринос проучавању књижев-
ности Старе и јужне Србије путем 
два научна пројекта – „Новија 
књижевност Старе и Јужне Србије 
до Другог светског ратаˮ, и „Књи-
жевна прошлост и садашњост на 
простору југоисточне Србијеˮ 
(при Огранку САНУ у Нишу).

Други наведени пројекат је и 
даље актуелан, а његов руководи-
лац је проф. др Горан Максимовић 
са Департмана за србистику Фило-
зофског факултета у Нишу.

Л.С.

29. августа 2023.

Поводом манифестације „Дра-
инчеви сусрети“, гости Народне 
библиотеке у Прокупљу били 
су представници Српског кул-
турно-информационог центра 
„СПОНА“ из Северне Македони-
је, Милош Стојковић и Теодора 
Цветковић.

– „СПОНА“ је основана још 

2005. године са намером да покре-
не информативну понуду на срп-
ском језику на територији Северне 
Македоније, тако да смо већ након 
годину дана од оснивања покрену-
ли и свој портал који је био први у 
Северној Македонији на српском 
језику, каже Стојковић. Како ис-
тиче, на сајту се непрекидно могу 
чути вести из области културе 
и других сфера друштвеног жи-

вота, о сарадњи између Србије и 
Северне Македоније, али и остању 
српске заједнице у овој суседној 
држави.

Како истиче, покренули су и ме-
сечни часопис који излази већ 19 
година и још увек је једини часо-
пис на српском језику у овој сусед-
ној земљи. Са почетком дигиталне 
сфере, ова организација ушла је у 
нову етапу информативног рада, 

осим којег се бави и образовањем, 
што значи да заинтересовани, пре 
свега деца школског узраста, има-
ју могућност да у просторијама 
„СПОНЕ“ у Скопљу, сваке суботе 
бесплатно похађају часове срп-
ског језика. Познати су и по хума-
нитарним акцијама које редовно 
организују, пре свега за најмлађе 
припаднике српског народа у ен-
клавама.                                    Љ.М.

Трибина као део програма „Драинчевих кœижевних сусрета“

Предстàвници српске зà¼еднице у Северно¼ Мàкедони¼и посетили Прокупšе

О књижевности јужне Србије некад и сад

Чувају српски језик, традицију и културу
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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Доделом награда, најбољим 
филмским остварењима, у Дому 
културе у Прокупљу, завршен је 
12. Прокупачки фестивал “Про-
ФиФест“.

– О победницима фестивала 
ове године одлучивао је трочлани 
жири у саставу Бобан Стефановић, 
уредник филмског програма у 
Културном центру „Мија Але ксић” 
у Горњем Милановцу, Вла стимир 
Стевановић, филмски про дуцент 
и Судир Дут, филмски редитељ 
из Индије, рекао је директор овог 
фестивала Жикица Јовановић.

Доделом награда, најбољим 
фил мским остварењима, у Дому 
културе у Прокупљу, завршен 
је 12. Прокупачки фестивал 
“Про ФиФест“.-О победницима 
фестивала ове године одлучивао 
је трочлани жири у саставу Бо -
бан Стефановић, уредник фил-
мског програма у Културном 
центру “Мија Алексић” у Гор-
њем Милановцу, Властимир Сте-
вановић, филмски продуцент и 
Судир Дут, филмски редитељ из 
Индије, рекао је директор овог 
фестивала Жикица Јовановић.

Он је истакао да је у категорији 
„кратки играни филм“, титулу 
најбољег понео филм „Me and The 
Other“, редитељке  Buse Halaçoglu 
из Турске. У овој категорији жири 
додељује и једно специјално 
при знање. а то признање је оти -
шло филму „Just the two of us“, 
редитељке Clare Lemaire Anspach 
из Француске.

– Једини филм за који је жири 
једногласно гласао је у категорији 
„кратки анимирани филм“ и то 
је филм „Night “, редитеља из Па-
лестине, Ahmada Saleha. Најбољи 
документарни филм је шведски 
филм „Courage“, ау тора Star 
Bazancir i Jasmine Pusök, док је 
најбољи експериментални филм 
„The Lovers of Avignon“, редитеља 
Мануела Фернандеза Ферора из 
Шпаније, додао је Јовановић.

Како је навео најбољи домаћи 
филм је „Живот после смрти“, 
ре дитеља Огњена Петковића, а 
специјална признања у категорији 
домаћих филмова добили су 
филмови „Рибс“, редитеља Гво-
зд ена Илића и „You need to be 
Persistant“, редитељке Јоване Лазин.

– Због дирљивог филма, сни-
мљеног у црно белој техници, 

који је прокупачкој публици 
преближио далеки свет Кине и дао 
прилику да се упозна са животом 
обичних људи, Организациони 
одбор фестивала доделио је још 
једно специјално признање, ау-
тору филма „The painting on the 
wall“, Да Хуију из Кине. Током 
четири дана Фестивала, публика 
је могла да ужива у изузетно 
квалитетним кратким филмовима, 
који су стизали из читавог света, 
али и да учествује у филмским 

радионицама, трибинама, као и 
разговорима са присутним ау-
торима. Најмлађи су се дружили 
са ПроФиФест магаренцетом, а 
гости су упознали овај крај на 
излетима, подвукао је директор 
Прокупачког филмског фестивалa 
„ПроФиФест“ Жикица Јовановић.

Фестивал је и ове године орга-
нзовао Фим клуб Прокупље, уз 
подршку Министарства културе 
и Града Прокупља.

Л.С.

1. септембра 2023.

У Спомен соби „Драинац“, 
поводом 80 година од смрти Рада 
Драинца, великог топличког и 
српског песника, у оквиру пес ничке 
манифестације посвећене њему, 
приказана је пројекција филма о 
песнику Бранку Миљ ковићу.

После ње је одржана трибина, на 
којој су о „књижевности и филму“, 
говорили, са филмског аспекта 
режисер Жикица Јовановић, а са 
књижевног др Горан Максимовић, 
др Мирјана Бојанић Ћирковић, 
Драган Огњановић и музејски 
саветник Јован Младеновић.

– Значај приказивања оваквих 
пројекција је велики. Заправо 
се корист огледа у томе, што за-
интересовани могу да дођу и 
погледају овакве документарне 

филмове, јер их сигурно неће 
гледати код куће, рекао је ди ре-
ктор Народне библиотеке „Раде 

Драинац“, Драган Огњановић.
Како је истакао, на трибини 

су разговарали о томе да ли је и 

у којој мери могуће, да се неки 
писац прикаже кроз документарни 
филм. Сложили су се да је просто 
немогуће обухватити и ставити све 
из живота једног писца на платно, 
јер би тако нешто про извело есеје.

Закључак је да, иако се по тра-
јању, годинама и пореклу готово 
и не могу поредити, ова два сјајна 
аспекта људске вештине пулсирају 
као вечити, никада непрекинути, 
еволутивни ток. Док је књижевност 
неодвојива од стварања циви-
лизације и пред ставља „велики 
прасак“ у настанку људске свести, 
филм се од открића фотографије 
и по кретних слика крајем 19. века, 
за само нешто више од сто година, 
развио у свеобухватну, готово 
коначну уметност.

Л.С.

4. септембра 2023.

Као део програма књижевне 
манифестације „Драинчеви су-
срети песника“, одржано је и 
вече топличке поезије и тради-
ционално додељена награда за 
„најбољу књигу топличког писца 
у 2022. години“. Овога пута жири 

је донео једногласну одлуку да 
то буду два аутора, Саша Мило-
вановић за збирку поезије „Песме“ 
и Драган Добрашиновић за књигу 
„Док је небо чекало човека“.

У образложењу се даље наводи 
да је поетска пловидба Саше Ми -
ловановића, један храбар ис к о-
рак у свет слика и појмова, који 

обилују митолошком фанта сти-
ком, психолошком подлогом и 
еротивном имагинацијом.

Образлажући одлуку, у којој 
се наводе разлози због којих је 
награђена поезија Драгана Добра-
шиновића, председник жирија 
је истакао да овај аутор, иако 
му је ово прва књига, прескаче 

све дечије, почетничке болести 
и пише истанчаним, доследним 
књижевним стилом и песничким 
изразом, који је на најбољем трагу 
великана српске поезије, попут 
Бећковића или Раичковића.

Л.С.

Одржан „ПроФиФест“ фестивал у Прокупšу

Трибина о кœижевности и филму

Награ�ени на¼боšи песници у Топлици за 2022. годину

Додељена признања најбољим филмовима 

Филм о Бранку Миљковићу

Признања за два аутора
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

К У Л Т У Р А

7. септембра 2023.

Народна библиотека „Ра де 
Драинац“, добила је од Мини-
старства културе преко 620 књи-
га различитих жанрова, чија вред-
ност износи 718 хиљада дина ра.

– Ту су различите, инте ре-
сантне дечије књиге и стри по -
ви, научна литература, беле-
тристика, различите уметничке 
монографије. Ту су и цела ко-
ла Првог светског рата, Свето-
горски манастир. Заиста ве-
ли ке  и значајне реплике и 
моногра фије, па и када су дечије 
књиге у питању, то су јако лепо 
илустроване књиге великог 
формата, које су скупе и које 
библиотека свакако не би могла да 
купи. Има и научне фантастике, 
криминалистике, једна врло ле-
па књига је „Орнаменти Србије 
– пиротски ћилим“, затим ен ци-
клопедија Булгаков, јако зани-
мљива је и „Османски управници 
у 19 веку“, где  се помиње и Про-
купље. Ова набавка је малтене 
вредна онолико новца, колико 
ми од Града добијемо, тако да је 
откуп Министарства културе 
не процењив за сваки фонд би-
бли отеке. Он ће обогатити књи-
жни фонд Библиотеке и омо-
гућити читаоцима да приступе 
различитим књигама, што ће 
значајно допринети њиховом 

образовању и културном развоју, 
рекао је на изложби приновљених 
књига у прокупачкој Библиотеци 
директор Драган Огњановић.

Он је истакао да се ради о ре-
до вном откупу књига,  врло 
вредних и квалитетних, које на-
д лежно министарство донира 
би блиотекама широм Србије, а 
чија појединачна вредност износи 
више хиљада динара.

– Што се тиче самог фонда, 
оне су од капиталног значаја 
и  на јвише их  до бијамо од 
Мини старства културе, јер ми 

нисмо у прилици да купимо 
неку моно графију, која рецимо 
кошта 20 хиљада динара. То су 
све библи ографска издања у 
тврдим повез има, које  се као 
такве издају једном у 50 или 100 
година. На пример једно такво је 
капитално издање – монографије 
о , ,Народној  ск упштини од 
1804 до 2022“, која вероватно 
к о ш т а  т р и д е с е т а к  х и љ а д а 

динара. Библиотека не може да 
је купи, али може да је добије 
од министарства, нагласио је 
Огњановић.

Како је навео књижни фонд 
прокупачке Библиотеке попуњен 
је са око 100.000 књига, а још једна 
набавка се очекује ове године на 
Сајму књига у октобру у Београду. 
За њу ће средства за куповину 
нових наслова издвојити Град 
Прокупље.

У Библиотеку се током године 
упише око 2.000 чланова, а цена 
годишње чланарине за упис је 500 
динара за одрасле, деца плаћају 
300,  а постоји и могућност 
колективног уписа и тада је цена 
300 за одрасле и 200 динара за 
децу.

Овом приликом је наглашено 
да постоје и повлашћене кате-
горије, па бесплатан упис имају 
предшколци, ученици првог 
разреда основне и средње школе, 
добровољни даваоци крви, особе 
са инвалидитетом, незапослена 
лица, труднице и породиље, 
ко рисници услуга Центра за 
социјални ради и старији од 65 
го дина.

Изложбу је посетила и већник за 
културу Града Прокупља Милица 
Ерић, која је рекла да је питање 
решавања простора библиотеке 
дошло у фазу израде пројекта, 
за који су средства добијена од 
Министарства културе.

Л.С.

18. септембра 2023.

У прокуапчком Дому кул туре, 
Културно уметничко дру штво 
,,Абрашевић“, за све љу битеље 
фолкора, одржало је тради ци-
оаналан јесењи концерт „Јужна 
пруга“.

– За нашу бројну и верну пу-
блику извели смо песме и игре из 
Јужне и Југоисточне Србије. Баш 
као што су навикли и овај пут је 
било весело, па су, уз неке музичке 
композиције, многи посетиоци и 
запевали са нашим извођачима, 
који професионално приступaју 
сваком наступу. Оно по чему се 
увек памте и препознају наши 
концерти јесте да се наша пу-
блика увек добро проведе и 
развесели заједно са нама, рекао 
је организатор фолкорних акти-
вности у КУД „Абрашевић“ и ко-
реограф Горан Денић.

Он је истакао да је у овој уста-
нови културе тренутно у току 
упис нових чланова у КУД „Абра-
шевић“

–'Заправо упис стално траје, јер 
желимо да свима, који воле нашу 

традиционалну ношњу, песму и 
игру, омогућимо да постану део 
нас и са нама проводе пријатне 
тренутке дружења у нашем гра-

ду, али и на различитим госто-
вањима, на која одлазимо у току 

године. Заинтересовани могу да 
нас посете и упишу се уторком 
и четвртком у 18 часова и тако 
постану део свега онога што чини 

ову велику породицу, истакао је 
Денић.

Како је навео, КУД „Абраше-
вић“, броји око 100 чланова у пет 
ансамбала.

– Најстарији ансамбл чине ве-
терани, одмах уз њих су старији 
омладинци, који углавном ни су 
у Прокупљу, затим млађи омла-
динци, где вежбају основци и 
средњошколци, који су веома 
активни. Потом следи старији 
дечији ансамбл, кога чине шко-
ларци до четвртог разреда основне 
школе и млађи дечији, у коме 
кораке уче предшколци, нагласио 
је организатор фолкорних акти-
вности у КУД „Абрашевић“ и ко-
реограф Горан Денић.

Он је позвао све љубитеље 
српске традиционалне игре, да 
дођу и постану чланови овог 
друштва, али и део ове велике и 
успешне фолклорне породице, 
која је сваким даном све број-
нија.                         

Л.С

Поклон Министарства културе и информисаœа

Концерт прокупачког „Абрашеви�а“ 

Вредне књиге различитих жанрова

„Јужна пруга“
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

К У Л Т У Р А

26. септембра 2023.

Млади Прокупчанин Ђорђе 
Митровић, који од рођења болује 
од ретке болести ,,артрогипоза”, 
представио је својим суграђанима 
своју прву књигу, аутобиографију 
под називом „Дрвене лутке“.

– Књига је осмишљена као из-
вор надахнућа за друге особе, које 
се боре са сличним изазовима 
и надам се да ће моја прича мо-
тивисати људе, да се суоче са 
својим баријерама, оснаже и на-
ставе напред. Ова књига говори 
о мом животу, социјализацији и 
борби са болешћу ,,артрогипоза”. 
Желим да помогнем људима да 
превазиђу све проблеме, као што 
сам ја то учинио, да иду кроз жи-
вот са широким осмехом и отво-
реног срца, јер сам ја тако успео. 
Надам се да ће то људи и осетити 
док читају моју књигу, рекао је на 
промоцији овај хрбар момак, који 
зрачи невероватним оптимизмом.

– Треба живети живот пуним 
плућима и ја као особа са инва-
лидитетом желим да будем при-
мер другима да, упркос свом ин-
валидитету, живе раме уз раме 
са својом заједницом, додаје овај 
храбри борац кроз живот.

Митровић у својој књизи дели 
своје личне изазове и тријумфе, 
које је доживео током свог живота. 
Он је у својој књизи описао све 
оне који су му помогли и били уз 
њега током његовог одрастања, 
а борба са болешћу од малих 
ногу није га само обликовала као 
особу, већ је инспирисала многе 
из његовог окружења да се боре и 
никада не посустају.

– Кључна личност, добровољно 
задужена за опоравак и негу 
Ђолетове душе, била је баба Ми-
ланка. Увек поред њега и за ње га, 
увек пуна приче и песме. За једно 
у болници, бањи, кући… Достојна 
замена уморним ро дитељима. 
Доносила је мир и сигурност 
кући и свом унуку. Цвркутао је 
Ђоле поред баке и био срећан и 
послушан. Волео људе и живот, као 
и данас. Трудио се да из свега види 
само лепшу страну. А другари га 
волели тако бистрог и полетног. 
Мењали правила игре само да он 
може да учествује. Носили ранац, 
писали му белешке са табле, 
водили у кафић, прошли матурске 
и апсолвентске вечери, симпатије 
и озбиљна заљубљивања. Прошао 
је шерет Ђорђе све што је снашло 
његову генерацију. И добро и 
лоше. Наравно у оквиру својих 
физичких могућности. Увек по-
зитиван и речит. Иза њега ос-
таде осмогодишња школа, ги-
мназија и студије на Топличкој 
академији. Тренутно је на мастер 
студијама. Озбиљан и по први 
пут мало уплашен и забринут. 
Извукао је највише што је могао 
из себе уз помоћ породице и 
свих драгих бића са којима је 
долазио у контакт. Оплеменио 
себе и показао другима како је 
живот леп и како се ваља борити 
за њега. Урадио све што се од 
њега тражило. И више од тога. 
Њему су проблем најобичније 
дневне обавезе. Шта даље? Ђорђе 
Митровић је рођен са физичким 
хендикепом. Лечење ће бити 
доживотно, али га то не спречава 
да снагом свог ума побеђује тамо 

где су други одавно пали, записала 
је рецензент Митровићеве књиге 
„Дрвене лутке“ Зорица Ивановић 
Гајевић.

Она је истакла да је сада ред 
на нама, на целом друштву да 
му помогнемо да и даље настави 
чврсто да хода на свом животном 
путу, који није био нимало лак.

– Лутка је стасала у лептира. 
Преображај је готов. Можда му ова 
крхка крила замене немоћне руке 
и вину га високо на позорници 
живота. Неки нови ветрови 
дувају. Шта ће донети Ђолету, не 
знам. Ред је да му се одужимо, 
да му помогнемо да се укључи у 
активности које му пријају и где 
може да да свој допринос. Кажу 
да је срећа стање ума? Ако је тако, 
Ђоле ће увек бити срећан, зато 
што то жели. Зато што не да, да 
га убеде у супротно. Зато што 
верује да су га сва досадашња 
искушења,  прочистила снагом 
планинске реке. Жубор живота 
Ђорђа Митровића улази у мир-
нији ток. Школске бриге остају 
иза њега. Можда је баш то, оно 
што га брине. Навикао је на 
акцију, рад, ред и дисциплину 
и другачије не бива. О чему 
сања Ђорђе Митровић, будући 

мастер инжењер фитофармације? 
Вероватно о свему, о чему и 
његова генерација. И више од 
њих, јер они много подразумевају, 
а он се труди да нађе могућност 
реализације, у свакодневној 
борби за један сасвим обичан дан. 
Још прегршт искушења на нејака 
плећа. Следећи корак је на нама, 

пoдружимо га и помозимо му, 
закључила је говорећи о овом 
младом и храбром ствараоцу 
и борцу кроз живот,  његов 
рецензент Зорица Ивановић 
Гајевић.

Промоцију су отвориле Дуња 
и Данка Митровић, чланице 
Књижевне омладине Прокупља, 
пе смом Ив ане Ђу рковић о 
борби младог човека са наизглед 
нерешивим животним тешкоћама. 
Овај млади човек је пример тога 
да уз љубав и подршку најближих 
све може да се победи.

Ђорђе Митровић је део фон-
дације „Хумана срца“, а подр-
шк у з а  п у бликов а ње св оје 
жи   вотне приче,  поред њих, 
пру   жили су му и Министрство 
за рад, запошљавање, борачка 
и социјална питања и Град 
Прокупље.

Л.С.

17. септембра 2023.

У организацији Дома културе, 
Књижевна омладина Прокупља 
је у ресторану „Деспот“, извела 
умет нички програм, под називом 
„Деспотски стих“.

– Зашто „Деспотски стих?“ Зато 
што је он достојни представник 
свега лепог, најпре живота, па 

онда љубави, али и борбе да се 
постигне и достигне све оно што 
је вредно ње. Као и раније, кроз 
овај музичко поетски програм, 
поред шесторо младих песника, 
представио се репертоарски ша-
реноликим музичким изво ђе њи-
ма, музички део ове књижевне 
дружине. Уз гитару и звуке кла-
вира, оправдали смо речи Деспота 

Стефана Лазаревића, а осим тога 
и јединствен назив места на којем 
наступамо, рекла је председник 
Књижевне омладине Прокупља 
Ивана Ђурковић и позвала љу-
битеље поезије да увек буду њи-
хови гости на сусретима на којима 
се говоре и слушају лепи стихови 
и музика.

Књижевна омладина Прокупља 

је у претходном периоду на-
ступала у несвакидашњим, неуо-
бичајеним просторима, ван уста-
нова културе, потврђујући тако да 
уметност може да се ствара и рађа 
на сваком месту, а да су сви они 
који је воле, добродошли свуда где 
је има. 

Л.С.

Прокупчанин �ор�е Митрови� представио сво¼у прву кœигу 

Музичко поетски програм Кœижевне омладине Прокупšе

„Дрвене лутке“

Деспотски стих
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

К У Л Т У Р А

9. септембар 2023.

Поводом обележавања 110 го-
дина од победе у Другом бал-
канском рату, у Народном му-
зеју Топлице, пред бројним 

по сетиоцима, отворена је из-
ложба „Други балкански рат на 
фотографијама и документима“ 
аутора др Дејана Антића, про-
фесора на Филозофском фа-
култету Универзитета у Нишу. 
Изложбу чине 23 паноа са пре ко 
стотину фотографија и 40 архи-
вских докумената.

Говорећи о томе колико је важно 
да знамо неке битне чињенице из 
наше историје проф. Антић је 
рекао, да су на паноима приказане 
све кључне појединости Другог 
балканског рата, од прилика на 
Балкану након Лондонске ми-
ровне конференције, стања и са-
става српске војске, преко битке на 
Брегалници, мапа, кризе Дринске 
дивизије, борбе са колером и 
победе. Један пано је посвећен и 
јуначком Другом пешадијском 
пуку књаз Михаило, који је 
управо на Брегалници добио 

епитет „гвоздени“. За поставку је 
коришћено више од 40 објављених 
и необјављених архивских до-
кумената и преко стотину аутен-
тичних фотографија, скица, мапа 
и изјава савременика.

– Ја се искрено надам да смо 
овом изложбом, чији су носиоци 
Историјски архив Врање и Репу-
блички одбор Савеза потомака 
ратника Србије, а које у техничком 
смислу не би било, да није било 
подршке Министрства одбране 
и ХК Јумко, локалних архива и 
музеја Србије – успели да се на 
један скроман начин одужимо 
нашим прецима, нагласио је проф. 
Антић.

Он је из прокупачког Музеја по-
ручио да је важно да се угледамо на 
наш ондашњи народ, политичку и 
војну елиту, на свенародну слогу, 
на епска времена када се бранио 
и борио брат уз брата и брата за 
брата.

– Данас када различити центри 
моћи настоје да маргинализују 
српски национални фактор на 
Бал кану, важно је да обновимо 
градиво из историје и сетимо се 

српских ратника са Куманова, 
Рајчанског рида, Јежева поља, 
Брегалнице или Власине 1913. 
Важно је, јер Балкански ратови не 
представљају само оружани успех 
српског војника. Напротив, они 

су прва велика победа српског 
јединства и први велики тријумф 
идеје српског интегрализма у 
20. веку. Зато изложба „Други 
балкански рат на фотографијама 
и документима“ поред едукативне, 
има и освешћујућу улогу, јер 
код садашњих генерација буди 
осећај националног поноса и 
достојанства. Буди свест да 
припадамо једном храбром и 
че ститом роду, којем су крст 
часни и слобода, били и остали 
најузвишеније вредности, истакао 
је проф. Антић.

Захваливши се аутору на дуго-
годишњој успешној сарадњи, ди-
ректор Народног музеја Топлице 
Љиљана Красић је отворила 
изложбу, истакавши да ће сви за-
интересовани моћи да је по гледају 
до 13. септембра, до када ће бити у 
изложена у овој установи културе.

Изложбу је премијерно отворио 

министар Никола Селаковић у 
Врању на 110. годишњицу битке 
на Брегалници. Затим је уследила 
изложба у Крагујевцу, потом у 
Власотинцу, сада је у Прокупљу, 
а затим поставка наставља пут 

по градовима Србије, Републике 
Српске и Црне Горе.                 Л.С.

25. септембра 2023.

Народни музеј Топлице је и 
ове године био организатор ма-
нифестације „Дани европске баш-
тине “, која је у Прокупљу одржана 
у два дана крајем септембра. 
Тема је била „Живо наслеђе“, а у 
овогодишњем програму је, како 
су истакли у Наредном музеју 
Топлице, било за сваког понешто.

Заинтересовани су могли да 
присуствују бројним ра ди о ни-
цама, различитим пре зен та-
цијама, трибинама, преда ва њима, 
изложбама, вечерима тра дици-
оналне музике.

– Програм је био врло садржајан 
и испуњен врло интересантним 
темама, од којих су само неке би-
ле „живот једног ћилима“, затим 
„од пећине до палате“, „новац 

кроз време“ и многе друге. У два 
дана стало је доста тога важног 
о „живом наслеђу“, тако да смо 
сигурни да су наши посетиоци 
уживали у свему што смо за њих 
припремили, рекли су у проку-
пачком Музеју.

Они су истакли да се тема одно-
си на праксе, знања и вештине, које 
су се преносиле са генерације на 
генерацију, али се и данас користе.

„Дани европске баштине“, који 
се одржавају сваког септем бра, 
део су велике европске мани-
фестације, којом се наслеђе пред-
ставља као заједничка баштина 
европских народа.

Дани европске баштине је ма-
нифестација, коју су заједнички 
покренуле Европска комисија и 
Савет Европе.                                   

Л.С.

Поводом обележаваœа 110 година од победе у Другом балканском рату

Дани европске баштине у Прокупšу

Отворена изложба „Други балкански рат на 
фотографијама и документима“

„Живо наслеђе“ 
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

С П О Р Т

1. августа 2023.

Боксерски клуб Топличанин 
почео је са тренинзима у новим 
просторијама. Захваљујући ло-
калној самоуправи најмлађи 
боксерски таленти тренираће у 

„плавој сали“ у склопу спортске 
хале у Прокупљу. Нови простор 
у коме ће боравити боксери 
опремљен је неопходним ре-
квизитима за тренинг које је до-

нирао Боксерски савез Србије. 
Боксерски клуб „Топличанин“ 
организовао је и бесплатну школу 
бокса за дечаке и девојчице, 
узраста од седам година и старије, 
који желе да науче основе овог 
спорта. Клуб се посветио раду 

са младим боксерима и то за са-
да даје добре резултате што по-
казују и освојене медаље у про-
шлој години. Боксерски клуб 
„Топличанин“ је отворио врата 

свим дечацима и девојчицама које 
привлачи овај спорт и за кратко 
време окупио око 20 чланова 
који редовно тренирају. Сви 

заинтересовани сваког дана од 19 
часова могу се уписати у школу 
бокса коју воде тренери Зенко 
Мутић и Никола Мартиновић. 

Бесплатна школа бокса

27. септембар 22023.

Боксерски савез Србије и ло-
кална самоуправа у Прокупљу, 
обезбедили су Боксерском клубу 
„Топличанин“  професионални 
боксерски ринг, рукавице и ком-
плетну опрему за вежбање, како 

би ови млади људи постизали што 
боље успехе и како би се за град 
на Топлици поново чуло у Европи 
и свету.

Плава сала у Спортској хали 
„Др Зоран Ђинђић”, где је сме-

штен боксерски ринг, сада је у 
потпуности опремљена и при-
лагођена боксерима.

– Боксерски клуб „Топличанин“ 
је познат у свету и има тројицу 
освајача медаља на светском пр-
венству у Београду: Ристића, 
Шаћировића и Алишановића. 

Један од најбољих тренера у Ев-
ропи и свету био је Властимир 
Лаци Станишић. Историја овог 
клуба нас обавезује да га, у 
сарадњи са локалном самоу пра-
вом, подигнемо на ниво славе 

коју је некада имао. Довели смо 
ку банског тренера, и уз Зенка 
Мутића који је увек ту, створили 
смо услове да овај клуб оживи. 
Надам се да ће наредних година, 
Прокупчани поново доносити 
ме даље са европских и светских 
првенстава, казао је у Прокупљу 

Ненад Боровчанин председник 
Боксерског савеза Србије.

Градоначелник Прокупља Ми-
лан Аранђеловић, додао је да 
локална самоуправа има изузетну 
сарадњу са Боксерским савезом 

Србије и да ће та сарадња бити 
подигнута на још већи ниво, 
обзиром да у спорт треба да се 
ула же.

Из Боксерског клуба „Топли-
чанин“, захвалили су се народном 
посланику из Топлице, прим. доц. 
др Дарку Лакетићу на великим 

напорима да се бокс и спорт у 
Про купљу подигну на много виши 
ниво, и да млади људи, уместо да 
седе поред телевизора, изађу на 
терен или оду у плаву салу, која 
сада изгледа баш лепо.

Од Боксерског савеза Срби¼е и Града Прокупšа 

Професионални ринг и опрема за БК „Топличанин“

ТОПЛИЧКЕ НОВИНЕ • Оснивач и издавач: Град Прокупље, Одсек за односе са јавношћу и протокол, Улица Никодија Стоја новића 2,  
тел. 027/324 494, e-mail: toplicke.novine@prokuplje.org.rs • Главни и одговорни уредник: Игор Стојановић • Редакција: Мирјана Марић, 
Лидија Стаменковић, Љиљана Мировић, Нина Ђорђевић, Зорица Миливојевић, Милан Крстић • Фото: Срђан Дробњаковић • Штампа: 
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УСПЕШНО ТАКМИЧЕЊЕ
У оквиру Првог кола боксерске лиге Србије чланови БК 

Топличанин забележили су одличне резултате. На такмичењу 
учествовало је 6 боксера а Вук Белетић освојио је златну медаљу. 

Победе су забележили и Никита Божић и Лазар Глођовић. Остали 
чланови Топличанина, међу којима и Сандра Благојевић нису 

боксовали, јер им се противници нису појавили у рингу.
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

С П О Р Т

23. септембар 2023.

У организацији града Проку-
пља, а под покровитељством Ми-
нистарства за бригу о селу, у Доњој 
Стражави, недалеко од Прокупља 
трећу годину за редом одржани 
су „Михољски сусрети села 2023“. 
На овим јединственим спортским 
играма и културно-забавном про-
граму учествовале су екипе из Кон-
џеља, Доњег Кординца, Балиновца, 
Џигоља, Доње Стражаве, Бајчинца, 
Видоваче и Поточића.

Бацање камена с рамена, скок у 
даљ, навлачење конопца, бацање 
потковице, припрема пите бани-
це, припрема сокова, казивање 
здравица, рецитовање, певање 
изворних народних песама, руко-
творство и свирање изворне музи-
ке биле су дисциплине у којима су 
такмичари показали да поштују и 
чувају традицију и обичаје својих 
предака и свог родног села.

Отварајући ове сусрете, државни 
секретар Министарства за бригу о 
селу Зоран Димитријевић изра-
зио је задовољство што се за ове 
сусрете пријавио велики број сео-
ских месних заједница и да је добро 
што су на њима учествовала деца, 
млади и стари.

– Желим све да вас поздравим и 
да вам се захвалим што учествујете 
у Михољским сусретима села, про-
јекту који је најмасовнији у Србији, 
чији је циљ развој руралних среди-
на, повратак селу и правим вред-
ностима, истакао је Димитријевић 

и додао да је ово министарство 
покренуло бројне пројекте који 

имају за циљ побољшање квалите-
та живота становника на селу.

Градски већник задужен за ресор 
пољопривреде Дејан Тонић захва-
лио се мештанима Доње Стражаве, 
који су помогли организацију ове 
манифестације, и били добри до-
маћини свим учесницима.

Екипа Горње Стражаве била је 
најуспешнија у 5 дисциплина и то 
у надвлачењу конопца, скоку у даљ, 
бацању камена, бацању потковице 
и у свирању. Балиновац је победио 
у припреми пите, Доња Стражава 
у припреми сока, најбоља здравица 
била је из Доњег Кординца док је 
у рукотворству победио Џигољ. У 
певању најуспешније село било је 
Поточић.

М.К.

18. септембар 2023.

У спортској хали у Прокупљу 
одржан је „Турнир пријатељства“ 
женских одбојкашких тимова који 
представља последњу проверу 
за нову такмичарску сезону која 
ускоро почиње. На турниру је уче-
ствовало 5 екипа, мечеви су игра-
ни у исто време на два терена где су 
тимови играли по систему свако са 
сваким. Највише је показала екипа 
Стампеда из Ниша која је освојила 
прво место на турниру, друго место 
припало је домаћину екипи ЖОК 
Топличанин док је треће место зау-

зела екипа Панда из Врања. Четвр-
ти је био Тимок из Зајечара, а пето 
место припало је екипи Косовске 
Митровице.

– Турнир је протекао, као и што 
носи назив ,,Турнир пријатељства”, 
у пријатељској атмосфери са пуно 
дечијих осмеха и добре одбојке. Ре-
зултати су чак били у другом плану 
јер се све сводило на добре игре и 
поене а притом се играло и за поен 
више. На крају сви одлазе задовољ-
ни и пуни елана јер је клуб дома-
ћин оставио прелеп утисак на го-
сте, који су исказали да ће се свако 
од њих поново одазвати позиву за 

наредне турнире. Велика част нам 
је била угостити клуб са Косова и 
Метохије где смо показали да сви и 

даље мислимо на њих у ова тешка 
времена, рекао је Божидар Јовић 
тренер ЖОК Топличанин.       

М.К.

11. август 2023.

Традиционалном прозивком и 
првим тренингом рукометаши То-
пличанина почели су припреме за 
предстојећу сезону. Топличанин ће 
се такмичити у изузетно јакој Су-
пер Б лиги а као прва новина пред 

почетак представљен је тренер 
Иван Петровић који ће са клупе 
водити прокупачке рукометаше.

Управа клуба ангажовала је че-
тири нова играча. Топличанину су 
приступили Андрија Мађар леви 
бек некадашњи кадетски и јуниор-
ски репрезентативац Србије, гол-

ман Предраг Павловић повратник 
у редове Топличанина, Филип Ко-
стић појачање на позицији пивот-
мена и Душан Петровић који игра 
на позицији десног бека, а долази 
из Металца из Краљева. 

– Циљ клуба је да се пласирамо 
у горњи део табеле. Биће изузетно 

тешко јер је лига изузетно јака али 
мислима да са играчким кадром 
који имамо можемо доћи до тог 
циља. Очекујем да припреме буду 
успешне и да што спремније доче-
камо почетак првенства, рекао је 
Бранислав Петровић председник 
РК Топличанин.                          М.К.

Турнир пријатељства

Рукометаши спремни за првенство

Под покровитеšством Министарства за бригу о селу 

Одржани Михољски сусрети села 2023.


